
Babiš po jednání s Orbánem o SPUTNIKU V:
Nejlepší vakcína je bezpečná a dostupná. Při
očkování by se neměla dělat politika a ČR by
měla udélat to samé co Maďarsko
- CZ24 News | 6. února 2021

ČESKO: Premiér Andrej Babiš odletěl v pátek do maďarské Budapešti, kde jednal se svým
protějškem Viktorem Orbánem. Kromě jiného debatovali o očkování a zkušenostech s ruskou
vakcínou Sputnik V.

Český předseda vlády Andrej Babiš uvedl na tiskové konferenci po jednání se svým protějškem, že se
česká delegace dozvěděla mnoho informací o řešení koronavirové pandemie, vymáhání dodržování
opatření a také zajišťování vakcín proti novému typu koronaviru.

„Společně jsme konstatovali, že nejlepší vakcína je samozřejmě bezpečná pro zdraví
našich občanů,“ uvedl český premiér.

Dodal však, že je stejně tak důležité mít očkovací látky hned k dispozici. „Získali jsme strašně moc
informací ohledně toho, jakým způsobem Maďarsko řeší pandemii, jakým způsobem vymáhá
opatření, jakým způsobem funguje hygiena a jakým způsobem maďarská vláda řeší i vakcíny, které
nejsou jenom v Evropské unii,“ sdělil.

Co se týče maďarského premiéra Orbána, podle něj považuje jeho země za nejdůležitější rychlost
očkování. Zabezpečování vakcín na evropské úrovni pak označil za pomalé. Za zmínku stojí, že Orbán
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nejednou vyzdvihl dobré vztahy mezi oběma zeměmi a premiéra Andreje Babiše označil za nejlepšího
českého ministra financí.

S premiérem Babišem odletěl do Maďarska i bývalý ministr zdravotnictví Roman Prymula, hlavní
epidemiolog Institutu klinické a experimentální medicíny Petr Smejkal či ředitel Ústavu molekulární
a translační medicíny Lékařské fakulty Univerzity Palackého v Olomouci Marián Hajdúch. Poslední
zmíněný se dnes vyslovil i k ruské vakcíně Sputnik V. Podle jeho mínění má ruská vakcína již nyní
mnohem lepší data než britsko-švédská vakcína od firmy AstraZeneca. Odhadl, že v dohledné době ji
evropský regulátor schválí.

 

Právě do Maďarska dorazilo v úterý prvních 40 tisíc dávek ruské vakcíny Sputnik V. Podle smlouvy
má pak Rusko dodat do země během tří měsíců dva miliony dávek.

A jaké je mínění Babiše? Ten konstatoval, že pakliže by se Česku naskytla možnost získat i vakcínu,
která není v EU schválená, je ve hře podobný postup, jaký učinilo Maďarsko.

„Vakcína není o politice. Je to o bezpečnosti, o zdraví,“ řekl.

Vakcína Sputnik V
Vakcína Sputnik V byla vyvinuta v květnu 2020 v Ústavu epidemiologického a mikrobiologického
výzkumu Nikolaje Gamaleji ruského ministerstva zdravotnictví. Vakcína byla navržena na bázi dobře
prozkoumané lidské adenovirové platformy a patří mezi ty nejlevnější na světě. Jedna dávka stojí 10
dolarů (215 korun). Na konci roku vakcína dostala povolení pro užití ve vakcinační kampani v Rusku,
která startovala v prosinci 2020. Pro ruské občany je očkování zdarma.

Více než 50 států požádalo o 1,2 miliardy dávek vakcíny Sputnik V. RDFI s partnerskými
organizacemi v Indii, Brazílii, Číně, Jižní Koreji a dalších zemích připravují produkci vakcíny na
globální trh.
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